

# 人类指掌皮肤嵴纹与智力发育的相关性研究 A Study of Correlativity between Skin Ridge of Finger and Palm in the Human and Intelligence Development

陈兰英, 骆延, 赵志强, 胡庆成, 郝亚凤, 沈滢, 张红珍, 陈玲, 任长江 CHEN Lan-Ying, LUO Yan, ZHAO Zhi-Qiang, HU Qing-Cheng, HAO Ya-Feng, SHEN Yan, ZHANG Hong-Zhen, CHEN Ling, REN Chang-Jiang

河南省洛阳医学高等专科学校预防医学系, 洛阳 471003 Department of Preventive Medicine, Luoyang Medical College in Henan Province, Luoyang 471003

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

**摘要** 本工作对120例遗传型智残者和60例非遗传型智残者的指、掌皮肤嵴纹数进行分析, 并分别与相同例数的对照组同类资料进行比较, 找出与智力发育相关的指端、指间区、指基部皮纹参数, 据此将遗传型智残组按智商值的不同分为6个组, 将不同智商组对应的各区嵴纹数进行分析处理。结果表明, 指端皮肤嵴纹数与智商呈正相关, 相关系数 $r=0.8319$ , 各指间区和指基部嵴纹数与智商值呈负相关, 相关系数 $r=-0.7392$ 。

**Abstract** Digital and palmar of 120 cases of hereditary mental deficiency and 60 cases of non-hereditary mental deficiency were analysed, and compared with the control group using the same cases and identical data, and then skin vein parameter interrelated with intelligence development for digital end, interdigital area, digital root were found. In the light of this we divided the hereditary mental deficiency group into 6 according to IQ value, and analysed statistically every area ridge count corresponding to different IQ group. The result showed that ridge count of digital end was positively correlated with IQ value correlative coefficient $r=0.8319$ ; Whereas ridge count of interdigital area and digital root were negatively correlated with IQ value correlative coefficient $r=-0.7392$ .

**关键词** [皮肤纹理](#) [智商](#) [相关性](#) **Key word** [Dermatoglyphics](#) [Intelligence quotient\(IQ\)](#) [Correlativity](#)

分类号

## 扩展功能

### 本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(2004KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

### 服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

### 相关信息

- ▶ [本刊中 包含“皮肤纹理”的相关文章](#)
- ▶ [本文作者相关文章](#)

- [陈兰英](#)
- [骆延](#)
- [赵志强](#)
- [胡庆成](#)
- [郝亚凤](#)
- [沈滢](#)
- [张红珍](#)
- [陈玲](#)
- [任长江CHEN Lan-Ying](#)
- [LUO Yan](#)

## Abstract

## Key words

DOI:

通讯作者